
Bestyrelses møde Dansk Blåkvæg den 14/05/2024 Byrstedhedevej 13. Nibe

Tilstede er: Niels Chr Thomsen, Alf Thomsen, Lars Zacko, Rene Nørgaard og Emil 
Andersen.

1. Mail fra Anders Peter
Blev diskuteret. Og bestyrelsen kan ikke imødekomme Anders Peter krav om ikke at gøre Niels Chr 
eller Alf til formand. I følge vedtægter kan bestyrelsen ikke modsige sig krav om en ekstraordinær 
generalforsamling. Det kan gøres ved 10 underskrifter og en begrundelse. I så fald bliver hele 
bestyrelsen væltet og der skal være omvalg. Vi er ikke meget for den løsning, da det kan give endnu 
mere splittelse og evt medlemmer der melder sig ud af foreningen. 

2. Konstituering:
Formand. Niels Chr Thomsen. Viking kontakt og seges kontakt.
Næstformand: Alf Thomsen. Avl. Nav indeks.
Kasser. Emil Andersen. Hjemmeside
Dyreskuer: Rene Nørgaard
Bladet: Lars Zacko
Kongres. Andreas Madsen, Anders Peter. Sidste bestyrelsesmøde på nykirkevej 2. Vonge. Blev det 
bestemt at uanset hvad der skete på generalforsamlingen, skulle den kongres gennemføres med de 
samme personer. Og det bakker bestyrelsen op omkring. Der blev talt om at vi gerne ville have 
Andreas til at lave oplægget om de blå til selve kongressen, og fremlæggelse på engelsk.

Medhensyn til bækkenmåling fra Anders Fogh, som Niels Chr fremlagde på generalforsamlingen, 
havde han det indtryk at det blev bestemt på viking møde den 21/3. Der foregik en håndsoprækning 
på det møde, hvor der var opbakning til det. Derefter skulle det stemmes igennem på 
generalforsamlingen, som det blev. 

3. Plan fremadrettet. Der blev talt om at vi vil genindføre kalvetilskuddet igen, fordi der er 
medlemmer der har kritiseret at vi ikke opfylder blå vision. Medlemmer vil trække deres tilladelser 
tilbage, og vi går glip af mange data. Derfor bliver det genindført. Retningslinjerne er følgende: 500 
kr pr kalv der er snp testet, fødselsvægt på stamtavlen. Der kan kun gives tilskud til kalve hos den 
avler, hvor kalven er født. Kvier 87,5 % rene og tyre 93,7 % rene. Alle kalve der er s markeret kan 
få tilskud, det vil sige også kalve efter ET og belgisk afstamning. Kalve der er taget med kejsersnit 
er også tilskuds berretiget. Og alle stamtavler skal være i kasserens hænden den senest den 1. maj 
hvert år. Dyrskuer regner vi med at Rene og Thomas stikker hovederne sammen, så vi kan få den 
nye dyreskue mand kørt ind i det. Det samme med bladet, hjælper Niels Chr Lars i gang. Efterårstur 
var der snak om der skulle være mulighed for overnatning et sted, så det var muligt at få noget 
socialt samvær om aftenen. Efterårsturen ville ligge sidst i september, og det skulle evt være med 
besøg hos Rasmus Alstrup en kalve producent med 3400 kalve. Og en kalve rådgiver Mogens 
Larsen. Kasseren fik alle legitimationer og kan nu oprette de rigtige oplysninger, således banken 
kan køre igen.

4. honorar.
Honorar til bestyrelsen holder vi fast i de 3000 kr pr mand. Og den lave takst til 2,19. man får 
kørepenge til alle ting der vedrører foreningsarbejde, dog ikke medlemsmøder og 
generalforsamling.

5 næste møde. 
næste møde er sat til onsdag den 24/07/2024 kl. 10.00 hos Niels Chr.



6 evt. 
der komme en jakke til de tre nye i bestyrelsen. Rene, Alf og Lars.       

Referat skrevet af Emil.
    


